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Darłowo, dnia 19 listopada 2019 roku 
 
 
 
BR.0002.10.2019   
 
 

Protokół Nr XIV/2019 

z XIV sesji Rady Gminy DarłowoVIII kadencji 

z dnia 19 listopada 2019 roku 

pod przewodnictwem 

Pana Grzegorza Hejno – Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo 

 
Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Darłowo. 
Przewodniczący rozpoczął obrady sesji o godzinie 1300, a zakończył o godzinie 1505. 
 
Na ustawowy stan 15 Radnych w chwili rozpoczęcia w sesji uczestniczyło 13 Radnych, co 
stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 
 
Radny pan Henryk Noworolnik był nieobecny, usprawiedliwiony.  
Radny Waldemar Bonk spóźnił się.  
 
/Lista obecności Radnych na posiedzeniu XIV sesji Rady Gminy DarłowoVIII kadencji w dniu 19 listopada 
2019  roku stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu/ 
 
W sesji udział wzięli również Sołtysi Sołectw Gminy Darłowo. 
 
/Lista obecności Sołtysów Sołectw Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu/ 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
Pan Radosław Głażewski – Wójt Gminy Darłowo; 
Pani Violetta Kolanek – Skarbnik Gminy Darłowo; 
Pani Anna Szynkowska-Borkowska – Sekretarz Gminy Darłowo; 
PaniJoanna Stępień– Radca Prawny; 
Pani Anna Zatorska– Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie;  
Pan Tomasz Gondek – Prezes Gminnego Zakładu Użyteczności Publicznej Sp. z o. o. w 
Krupach; 
Pani Izabela Sielska – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiskai 
Rolnictwa; 
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Pan Rafał Kunysz – Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego i Zamówień 
Publicznych.  
Pan Marceli Lichacy – Dyrektor Centrum Sportów Wodnych w Dąbkach;  
Pan Przemysław Pociecha – Komendant Straży Gminnej; 
Jubilaci:  
państwo Czesława i Stanisław Gileta 
państwo Grażyna i Wiesław Muszyńscy 
państwo Maria i Julian Pęczek 
państwo Jadwiga i Mieczysław Wrona  
Pani Teresa Żebrowska – Kierownik Urzędu Stanu Cywilnego;  
Mieszkańcy Gminy Darłowo; 
 
/Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu/ 
/Lista obecności zaproszonych jubilatów stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przystąpił do powołania 
sekretarza obrad dzisiejszej sesji. 
Na Sekretarza obrad powołano Radnego Wiesława Moskwę. 
W głosowaniu wzięło udział 13 Radnych, głosując: 
12 głosów za, 
0 głosów przeciw, 
1 głos wstrzymujący. 
 
Na protokolantkę pan przewodniczący powołał panią Iwonę Kowalską. 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad.2.  
Ustalenie  porządku obrad. 
 
Pan Przewodniczący przypomniał, że proponowany porządek obrad radni otrzymali wraz z 
zawiadomieniami na dzisiejszą sesję.  
 
/Proponowany porządek obrad Radni otrzymali wraz z zawiadomieniami na XIV Sesję Rady Gminy Darłowo. 
Porządek obrad wraz z zawiadomieniem stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu/ 
 

Pan Przewodniczący poinformował radę, że przed sesją na podstawie art. 20 ust. 5 
ustawy o samorządzie gminnym otrzymał od Wójta Gminy Darłowo wniosek o 
wprowadzenie do porządku obrad trzech projektów uchwał: 
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1) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla nieruchomości zlokalizowanych nad jeziorem Kopań, w gminie 
Darłowo DRUK NR 22/2019XIV; 

2) w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2019 rok DRUK NR 23/2019XIV; 

3) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Darłowo na lata 
2019-2022. DRUK NR 24/2019XIV; 

/Wniosek o wprowadzenie uchwały do porządku obrad stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Przewodniczący zapytał czy są wnioski do porządku obrad? 
 
Nikt wniosków nie zgłosił.  
 
Wobec braku kolejnych wniosków Przewodniczący przystąpił do głosowania nad 
wprowadzeniem do porządku obrad sesji zgłoszonych projektów uchwał. 
 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący Rady Gminy Darłowo stwierdził, że za 
wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawieprzystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla nieruchomości 
zlokalizowanych nad jeziorem Kopań, w gminie Darłowo; Druk Nr 22/2019XIVbyło  
13 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
zatem projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący Rady Gminy Darłowo stwierdził, że za 
wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie 
Gminy Darłowo na 2019 rok; Druk Nr 23/2019XIVbyło  
13 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
zatem projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący Rady Gminy Darłowo stwierdził, że za 
wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Darłowo na lata 2019-2022; Druk Nr 24/2019XIVbyło  
13 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
zatem projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
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Porządek obrad po zmianach przedstawia się następująco: 
1. Otwarcie obrad, stwierdzenie kworum oraz wybór sekretarza obrad. 
2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Uroczyste wręczenie Medali za Długoletnie Pożycie Małżeńskie.  
4. Przyjęcie protokołu z dnia 13 września 2019 roku z XII sesji oraz protokołu z dnia 25 

października 2019 roku z XIII sesji Rady Gminy DarłowoVIII kadencji Rady Gminy 
Darłowo.  

5. Informacja Wójta Gminy Darłowo o działalności w okresie między sesjami wraz                                   
z podaniem aktualnej sytuacji finansowej Gminy Darłowo. 

6. Informacja Wójta Gminy Darłowo o realizacji uchwał Rady Gminy Darłowo między 
sesjami. 

7. Interpelacje Radnych.                                                                                                                                                        
8. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski zgłoszone na XII sesji Rady Gminy Darłowo oraz                     

w okresie między sesjami.                              
9. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo o działalności w okresie między 

sesjami.  
10. TRYBUNA OBYWATELSKA. 
11. Czas dla samorządu. 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 

przesyłu(dotyczy działki nr 326 w obrębie Cisowo). Druk Nr 1/2019XIV 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 

przesyłu(dotyczy działki nr 156/11 w obrębie Kowalewice). Druk Nr 2/2019XIV 
14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 

przesyłu(dotyczy działki nr 4/5 w obrębie Zakrzewo). Druk Nr 3/2019XIV 
15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 

przesyłu(dotyczy działek nr 54 i 61/1 w obrębie Bukowo Morskie). Druk Nr 4/2019XIV 
16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności 

przesyłu(dotyczy działki nr 172/4 w obrębie Dąbki). Druk Nr 5/2019XIV 
17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności 

przesyłu(dotyczy działki nr 301 w obrębie Kopań). Druk Nr 6/2019XIV 
18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności 

przesyłu(dotyczy działek nr: 174, 175/1, 175/6, 175/8w obrębie Dąbki). Druk Nr 7/2019XIV 
19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawiezmiany uchwały Nr IX.77.2019 Rady Gminy 

Darłowo z dnia 31 maja 2019 roku w sprawie wyznaczenia inkasentów do poboru 
podatków i opłat na terenie Gminy Darłowo. Druk Nr 8/2019XIV 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawieobniżenia średniej ceny skupu żyta 
przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Darłowo w 
2020 roku. Druk Nr 9/2019XIV 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawieustalenia stawek podatku od nieruchomości, 
zwolnień od tego podatku oraz poboru podatku w drodze inkasa. Druk Nr 10/2019XIV 

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawiezmiany uchwały Nr XXVII.242.2016 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 16 listopada 2016 roku w sprawie opłaty targowej.                              
Druk Nr 11/2019XIV 

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawieuzgodnienia przeprowadzenia zabiegów 
pielęgnacyjnych w obrębie pomnika przyrody – alei drzew z gatunku 14 lip 
drobnolistnych rosnących na działce 65 obręb Słowino-Słowinko, gm. Darłowo. Druk 
Nr 12/2019XIV 

24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawiezmiany Statutu Centrum Sportów Wodnych w 
Dąbkach. Druk Nr 13/2019XIV 
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25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawieprzyjęcia Programu Wsparcia i Aktywności 
Osób Starszych w Gminie Darłowo na lata 2019-2020. Druk Nr 14/2019XIV 

26. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawieryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na której znajduje się domek letniskowy, 
lub innej nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe na terenie 
gminy Darłowo. Druk Nr 15/2019XIV 

27. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawieokreślenia trybu i sposobu powoływania i 
odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków 
jego funkcjonowania. Druk Nr 16/2019XIV 

28. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawieuchwalenia Rocznego programu współpracy 
Gminy Darłowo z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego i o wolontariacie na 2020 rok. Druk Nr 17/2019XIV 

29. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawieuchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego  dla fragmentu obrębu Kopań, Gmina Darłowo.                    
Druk Nr 18/2019XIV 

30. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawieuchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu obrębu Kowalewiczki, Gmina 
Darłowo. Druk Nr 19/2019XIV 

31. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawieuchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu obrębu Jeżyczki, Gmina Darłowo.     
Druk Nr 20/2019XIV 

32. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawieprzystąpienia Gminy Darłowo do Polskiego 
Stowarzyszenia Biegów. Druk Nr 21/2019XIV 

33. Wolne wnioski. 
34. Zamknięcie obrad.  
 
 
Punkt 33 otrzymuje brzmienie:  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla nieruchomości zlokalizowanych nad jeziorem Kopań, 
w gminie Darłowo.  Druk Nr 22/2019XIV 
 
Punkt 34 otrzymuje brzmienie:  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w  budżecie Gminy Darłowo na 2019 rok. 
Druk Nr 23/2019XIV 
 
Punkt 35 otrzymuje brzmienie:  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Darłowo na lata 2019-2022. Druk Nr 24/2019XIV 
 
Punkt 36 otrzymuje brzmienie:  
Wolne wnioski. 
 
Punkt 37 otrzymuje brzmienie:  
Zamknięcie obrad. 
 
 
 
Wobec braku wniosków Przewodniczący przystąpił do głosowania nad przyjęciem 
proponowanego porządku obrad: 
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W głosowaniu udział wzięło 13 radnych głosując: 
13 głosów za przyjęciem porządku obrad sesji wraz ze zmianami, 
0 głosów przeciw,  
0 głosów wstrzymujących.  
 
Pan Przewodniczący na podstawie wyników głosowania stwierdził, że porządek sesji został 
przyjęty. 
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 
 

„Minęło 50 lat od chwili, kiedy połączyliście Państwo swój los. Kiedy wiedzeni 
uczuciem i wzajemną ufnością powiedzieliście sobie sowo „Tak” i włożyliście obrączki. 
Jakże wielka to była miłość i ufność skoro tej przysięgi dotrzymaliście do dnia dzisiejszego. 
Zawierając małżeństwo byliście państwo ludźmi bardzo młodymi. Na pewno nie bez obaw 
podejmowaliście decyzje o wspólnej drodze przez życie i wynikającej z tego faktu 
odpowiedzialności. Czasy, w których przyszło wam budować własny dom nie były ani łatwe 
ze względów politycznych ani gospodarczych. Mimo wszystkich trudności z jakimi przyszło 
się wam borykać stworzyliście rodzinny dom, wychowaliście dzieci, dochowaliście się 
wnuków a nawet i prawnuków. Dziś jest szczególny dzień. Uświadamiamy sobie wszyscy 
jaką moc ma miłość i przywiązanie do człowieka. Jaką piękną rzeczą jest kochać i być 
kochanym. W dzisiejszym zaganianym świecie, gdzie wartości takie jak lojalność, zgoda, 
kompromis, romantyzm są wielu współczesnym młodym ludziom obce. Wy stanowicie 
swoiste świadectwo na to, że miłość wszystko zwycięży. Jesteśmy szczęśliwi, że mamy przed 

Ad.3.  
Uroczyste wręczenie 

 Medali za Długoletnie Pożycie Małżeńskie  
 

Pan Grzegorz Hejno – Przewodniczący Rady Gminy Darłowo oddał głos panu 
wójtowi. 
 

Pan Radosław Głażewski – Wójt Gminy Darłowo powiedział, że zebraliśmy się dzisiaj 
wszyscy w tak uroczystej chwili, i mamy tutaj przed sobą cztery wspaniałe pary, które 
obchodzą dzisiaj jubileusz 50-lecia małżeństwa. Następnie wójt oddał głos pani Teresie 
Żebrowskiej.  

 
Pani Teresa Żebrowska Kierownik Urzędu Stanu Cywilnego kierując słowa do 

Szanownych Jubilatów:  
państwa Jadwigi i Mieczysława Wrony 
państwa Czesławy i Stanisława Gilety 
państwa Grażyny i Wiesława Muszyńskich 
państwa Marii i Juliana Pęczek 
 

powiedziała im, że spotkaliśmy się dzisiaj by w sposób szczególny uczcić piękny jubileusz 
małżeństwa. Pięćdziesiątą rocznicę zawarcia związku małżeńskiego, czyli ZŁOTE GODY. 
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sobą kobiety i mężczyzn w tak doniosłej chwili życia, w akcie prawdziwej miłości. Życiowa 
miłość bowiem, to nie ta, która nie wytrzymuje próby czasu, ale ta, która trwa pomimo 
upływających lat, bo najważniejszym bogactwem i złotem tego świata jest serce ukochanego 
człowieka.  

Pięćdziesiąt wspólnie spędzonych lat to także wspaniały przykład do naśladowania dla 
waszych dzieci, wnuków i wszystkich młodych ludzi. Wieloletnim małżeństwem, 
wzajemnym poszanowaniem i przywiązaniem świadczycie, że rodzina jest najważniejszą 
wartością w życiu człowieka. To właśnie dlatego Jubileusz Złotych Godów cieszy się tak 
wielkim poważaniem i szacunkiem społecznym. Przez te wszystkie lata daliście państwo 
bardzo dużo rodzinie, sąsiadom, lokalnemu społeczeństwu i Państwu Polskiemu. ”  

Z okazji jubileuszu 50-lecia pożycia małżeńskiego pani Teresa Żebrowska złożyła 
jubilatom życzenia aby ich miłość trwała nadal jeszcze przez wiele szczęśliwych i pogodnych 
lat.  

Dla odświeżenia w pamięci tych uroczystości sprzed pięćdziesięciu lat jubilaci złożyli 
sobie wzajemnie podziękowania i zapewnienia.  

 
Pani Teresa Żebrowska przeczytała rotę.  
Jubilaci złożyli sobie wzajemne podziękowania/zapewnienia. 
 
Na sali obrad rozległy się głośne oklaski.  
 
Jubilaci w dniu dzisiejszym w dowód uznania trwałości małżeństwa zostali 

odznaczeni Medalami za Długoletnie Pożycie Małżeńskie nadanymi przez Prezydenta 
Rzeczypospolitej Polskiej pana Andrzeja Dudę.  

 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo wręczył Jubilatom Medale za 

długoletnie pożycie małżeńskie. 
 
Pan wójt w imieniu swoim i wszystkich obecnych życzył Jubilatom wielu wspólnych 

lat we wzajemnej miłości, szczęściu i radości. Wójt powiedział, że dzięki takiej postawie 
jubilatów, dzięki ich miłości, postawie i związkowi, który trwa tak długo, te słowa przysięgi, 
które często składamy, żeby małżeństwo było zgodne, szczęśliwe i trwałe – tak naprawdę 
mają sens i widzimy, że tak naprawdę się dzieje. A to wszystko dzięki państwu, waszej 
miłości i postawie, oraz temu, że są ze sobą. Wójt powiedział, że czasami małżeństwo jest jak 
prognoza pogody, że czasami jest słonecznie zwłaszcza na początku, wiosennie i miło, a 
czasami później jest troszeczkę jesiennie, czasami jest jakaś burza, a czasami tworzą się jakieś 
prądy, które żyją już własnym życiem, ale tak naprawdę po każdej burzy wychodzi słońce. 
Jednakowa pogoda stałaby się bardzo nudna i szybko by się nam znudziła. Wójt życzył 
jubilatom, aby wszystkie dni były tak jak dzisiaj – piękne, radosne i słoneczne.  

 
Na sali obrad rozległy się głośne oklaski.  
 
Obecni na sali obrad zaśpiewali Jubilatom „Sto lat” i obdarowali serdecznymi 

oklaskami.  
 

Na sali obrad ponownie rozległy się głośne oklaski.  
 

 
Pan Grzegorz Hejno poprosił obecnych radnych i sołtysów o zajęcie miejsc.  
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Jubilatom serdeczne gratulacje, życzenia i kwiaty składali zarówno członkowie ich rodzin, jak 
i radni oraz sołtysi obecni na dzisiejszej sesji.  
 
Pan Grzegorz Hejno powiedział, że mamy dzisiaj jeszcze jedno ważne wydarzenie i oddał 
głos panu wójtowi.  
 

Pan wójt poprosił pana Jana Grabowskiego Sołtysa Sołectwa Jeżyczki oraz radnego 
pana Bogdana Herbecia i powiedział, że sołectwo Jeżyczki startowało w Konkursie 
„Mistrzowie Agro” i wygrali w konkursie powiatowym i wojewódzkim oraz zajęli wysokie 
czwarte miejsce w konkursie krajowym. Pan wójt powiedział, że myśli, że to jest sołectwo, w 
którym dobrze się żyje, ponieważ jest tam szkoła, sklep, straż i mieszkańcy. Wójt powiedział, 
że w tym sołectwie bardzo dużo się dzieje – są warcaby, zbiórki krwi i jest wiele imprez i 
zaangażowana szkoła. My jako samorząd, mieszkańcy i pracownicy serdecznie gratulujemy 
zarówno panu sołtysowi, panu radnemu ale i tym wszystkim, którzy brali udział w tym 
plebiscycie i zagłosowali na sołectwo Jeżyczki. Dziękujemy również tym, którzy pracują na 
co dzień na ten sukces – którzy się angażują, którzy są historią naszej gminy jak pan 
Kazimierz Kazimierczak. Pan wójt wręczył gratulacje oraz drobny upominek na cele 
sołectwa.  
 

Na sali obrad rozległy się głośne oklaski.  
 

Radny pan Bogdan Herbeć powiedział, że pragnie wszystkim podziękować w imieniu 
mieszkańców Jeżyczek za to, że państwo wspomagaliście naszą inicjatywę mając swój udział 
w tym sukcesie. Pan radny powiedział, że cieszy bardzo zajęcie pierwszego miejsca i szkoda, 
że nie udało się zająć takiego miejsca na podium klasyfikacji ogólnopolskiej. Widać jesteśmy 
zbyt małą miejscowością w porównaniu do naszych przeciwników. W nagrodę dostaliśmy 
dwa vouchery: jeden na realizację filmu o naszej miejscowości a drugi na realizację filmową 
wydarzenia wybranego przez naszych mieszkańców. Także dostaliśmy bon do Castoramy na 
kwotę dwóch tysięcy złotych, który wykorzystamy na modernizację naszego wiejskiego 
centrum sportowo-rekreacyjnego, gdzie zamierzamy kupić grilla i piaskownicę dla dzieci. 
Natomiast pięćset złotych jest dla nas niespodzianką, w związku z czym nie wiemy jeszcze na 
co je przeznaczymy. Ale trzymamy kciuki za to, że pan wójt kiedyś nam obiecał plac zabaw i 
wierzymy, że w tym roku dotrzyma słowa i pomnoży te pięćset złotych.  
 

Pan wójt powiedział, że bardzo serdecznie pogratulował i powiedział, że pan radny 
doskonale wie, że wójt nigdy nie obiecuje. Będziemy rozmawiać o budżecie, bo nie wszystko 
jest takie łatwe jak byśmy chcieli i takie proste. Wójt powiedział, że Sołectwu się te nagrody 
należały za te inicjatywy, za różne uroczystości, akademie, warcaby, za to, że są tutaj i 
promują nie tylko swoją miejscowość ale także Gminę Darłowo.  

 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zaprosił jubilatów do 

wspólnego zdjęcia po którym zarządza dziesięciominutową przerwę w obradach sesji.  
 
 
 

Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo  
zarządził 10-minutową przerwę organizacyjną. 

 
Radny p. Waldemar Bonk przybył na sesję. 
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W tym momencie nieobecny był radny p. Henryk Noworolnik. 
 

Po przerwie obecnych było 14 radnych, co stanowi kworum. 
 

• protokołu z dnia 13 września 2019 roku z XII sesji VIII kadencji Rady Gminy 
Darłowo  

Ad. 4.  
Przyjęcie 

• protokołu z dnia 25 października 2019 roku z XIII sesji VIII kadencji Rady 
Gminy Darłowo.  

 
 
Protokoły były wyłożone do wglądu w Biurze Rady. Nikt nie zgłosił uwag do tych 
protokołów, wobec czego Przewodniczący poinformował, że protokoły zXII i XIII sesji 
zostały podpisane bez uwag. 
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 
 
Ad. 5. 
Informacja Wójta Gminy Darłowo o działalności w okresie między sesjami wraz                        
z podaniem aktualnej sytuacji finansowej Gminy Darłowo. 
 

Pan wójt powiedział, że sesja zwyczajna odbyła się w dniu 13 września 2019 roku i od 
tego czasu wiele rzeczy się zadziało. Wójt przedstawił wybrane najważniejsze wydarzenia, a 
całość w formie pisemnej podał do niniejszego protokołu.  

W dniu 1 października została podpisana umowa na dostawę nowego samochodu do 
Seniora Plusa. W ciągu dwóch tygodnie już ten samochód będzie.  

W dniu 1 października wójt spotkał się z przedstawicielką Pracowni Projektowej LBI 
w Koszalinie w sprawie przeprojektowania skweru w Dąbkach oraz zaprojektowania terenu 
działki nr 81/25 w Dąbkach, czyli teren, gdzie planowaliśmy targowisko, a teraz precyzujemy 
to jako miejsca parkingowe.  

W dniu 2 października wójt spotkał się z przedstawicielem zakładu robót drogowych 
FRAGES, gdzie nastąpiło podpisanie umowy na przebudowę ulic Plażowej i Spokojnej w 
Bobolinie. Pan wójt powiedział, że tu jest pan Karol Fąferek, który wspaniale przygotował 
teren jako Nadleśnictwo. Z niecierpliwością czekamy na rozpoczęcie budowy.  

w dniu 2 października wójt spotkał się z księgowymi szkół publicznych z terenu 
gminy Darłowo na temat przedstawienia sytuacji finansowej odnośnie wynagrodzenia 
nauczycieli. Na sesji nadzwyczajnej zmienialiśmy budżet i dokładaliśmy do szkół w związku 
z wynagrodzeniem nauczycieli. Dostaliśmy subwencji wyrównawczej 50 000 zł na ten cel, a 
koszty wynoszą do końca roku prawie 500 000 zł. Jest duży koszt oświaty w naszej gminie i 
staramy się aby on byłjak najmniejszy ale to tez niestety nie zależy od samego 
gospodarowania gminy tylko przepisów, które wydaje nasz rząd.  
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w dniu 2 października odbyło się spotkanie z naszym radnym powiatowym Arturem 
Szaryczem w sprawie Szpitala Powiatowego w Sławnie. Wczoraj także odbyło się takie 
spotkanie w Sławnie, gdzie inicjatorem był Burmistrz Frankenstein, Byli obecni radni 
miejscy, radni powiatowi, nasi radni Wiesław Moskwa i Marzena Drzewucka. Na te spotkanie 
także przybyła radna sejmiku pani Jakubowska. Także był dyrektor szpitala w Koszalinie i 
pan Starosta. Niestety nie było dyrektora szpitala w Sławnie. W końcu oficjalnie zostało 
powiedziane, że są przymiarki do restrukturyzacji szpitala czyli do zmiany organu 
prowadzącego. Żeby móc dyskutować, trzeba znać szczegóły a na dzień dzisiejszy tych 
szczegółów nie ma, więc nie oceniajmy nic pochopnie. Zobaczymy jakie tu będą 
konsekwencje. 

W dniu 15 października z firmą FRAGE została podpisana umowa na przebudowę 
ulicy Słonecznej w Wiciu, na którą dostaliśmy dofinansowanie.  

W dniu 21 października wójt spotkał się z panem Piotrem Chmielowiczem z 
Krajowego Ośrodka Wsparcia Ratownictwa Oddział w Koszalinie w sprawie wydawanych 
zaświadczeń przez Urząd Gminy a także przejmowania działek z KOWR. Wójt powiedział, 
że doszli do pełnych uzgodnień i w sprawie wydawania zaświadczeń i przejmowania działek, 
co będzie szybsze.  

W dniu 24 października wójt spotkał się z prezesem zarządu firmy Apostal Sp. z o. o. 
odnośnie podpisania umowy na budowę zaplecza sanitarno-szatniowego przy boisku 
sportowym w miejscowości Bukowo Morskie.  

W dniu 24 października wójt spotkał się z działaczami sportowymi w sprawie 
dofinansowania sportu na przyszły rok. Tu zobaczymy jak ta sprawa się wyklaruje. Wszyscy 
by chcieli tych środków więcej, chciały by szkoły, LZS, straże, ale niestety przyszły rok się 
okazuje ciężki dla urzędu. Szerzej będziemy o tym mówić przy omawianiu prowizorium 
budżetu na przyszły rok.  

W dniu 7 listopada wójt spotkał się z pracownikami Urzędu Morskiego w sprawie 
zabezpieczenia bunkrów na plaży w Bobolinie. Tu musimy wypracować wspólne stanowisko, 
aczkolwiek niestety dowiedzieliśmy się teraz niedawno o tym, że Urząd Morski w Słupsku 
ma zostać zlikwidowany. Pan wójt powiedział, że jako samorządowiec widzi w tym pewne 
zagrożenia, o czym poinformował Ministra Gospodarki Wodnej Ministra Grubarczyka, jakby 
o sprzeciwie. Wójt powiedział, że uważa, że Urząd Morski tu na środkowym pomorzu jest 
bardzo potrzebny, choć bardzo często mieliśmy różne zdanie na temat funkcjonowania 
Urzędu Morskiego, na temat różnych wizji, o zabezpieczeniach w Wiciu. Ale tak naprawdę z 
pracownikami Urzędu Morskiego współpracowało się bardzo dobrze. Oni chronią nasze 
wybrzeże. Bardzo często różnica zdań pomiędzy dyrektorem a mieszkańcami wynikała z 
braku finansów. Ale jeżeli Urząd Morski będzie jeszcze dalej od nas w Szczecinie to niestety 
będzie jeszcze gorzej. Wójt napisał oficjalne stanowisko, ale każdy może poprzeć, czyli to 
poparcie złożyć dla tych pracowników, żeby Urząd Morski nie został rozwiązany. Pan Sołtys 
Wicia zbiera takie podpisy. Także jeżeli ktoś chce się sprzeciwić rozwiązaniu Urzędu 
Morskiego to powinien zgłosić się do pana sołtysa.  

W dniu 13 listopada wójt spotkał się z Komendantem Policji w Darłowie w sprawie 
zabezpieczenia sezonu letniego. Rozmawialiśmy i szkółce i taka szkółka w przyszłym roku 
będzie.  
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W dniu 14 listopada wójt spotkał się z przedstawicielami spółki gazowniczej w 
Koszalinie w sprawie rozbudowy sieci gazowniczej na terenie gminy Darłowo. W tym roku 
będzie budowana nitka do Drozdowa i jeszcze w tym roku z odnogami do miejscowości 
Cisowo, Zakrzewo, Kopnica i Drozdowo. Na początku przyszłego roku będzie zebranie w 
styczniu z mieszkańcami na temat podpisywania umów o przyłącze. Rozbudowa w danych 
miejscowościach zależy od ilości umów przyłączeniowych. Fajnie, że sieć się rozbudowuje i 
idzie w kierunku Jarosławca. Sieć będzie w kolejnym etapie w kolejnych miejscowościach jak 
Wicie, Barzowice i Jarosławiec. Zakład gazowniczy tu dużo buduje. Duże są tez plany w 
miejscowość Rusko.  

W dniu 15 listopada wójt spotkał się z dyrektorem Centrum Sportów Wodnych w 
Dąbkach oraz Przedstawicielem WOPR na temat przetargu na ratownictwo. Oficjalnie na tą 
usługę będzie zorganizowany przetarg, bo chcemy wyłonić operatora, który będzie zajmował 
się ratownictwem na terenie gminy Darłowo.  

W dniu 15 listopada wójt spotkał się z przedstawicielką Związków Zawodowych 
Pielęgniarek w sprawie Szpitala Powiatowego i sytuacji pielęgniarek.  

W dniu 9 października Wójt wraz z radnym Piotrem Szewczykowskim w 
Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska w sprawie podpisania umowy na zakup 
nowego średniego samochodu ratowniczo-gaśniczego dla OSP Barzowice.  

W dniu 9 października ponownie wójt spotkał się ze spółką gazownictwa w sprawie 
rozbudowy sieci gazowniczej. Pan wójt powiedział, ze bardzo często się spotykają, że są 
bardzo aktywni. Pan wójt powiedział, że szkoda, że nie ma tu radnego powiatowego, bo ma 
prośbę, żeby powiat zmniejszył tak jak my zmniejszyliśmy stawki za umieszczenie w pasie 
drogowym sieci gazowniczej, bo to w znaczny sposób pozwoli na lepsze inwestowanie i 
rozwój tej sieci.  

W dniu 5 listopada wójt uczestniczył w spotkaniu z Państwowym gospodarstwem 
Wodnym na temat poziomu wody w jeziorze Bukowo. Jest pomysł aby ten poziom wody był 
regulowany.  

W dniu 9 października wójt spotkał się z pracownikami świetlic wiejskich. Spotkania 
takie są przykre, ale wynikają z obostrzeń, które zostaną wcielone z dniem 1 stycznia 202 
roku dotyczące wzrostu płacy minimalnej. Wójt powiedział, że mamy bardzo duże koszty, 
które idą na te wynagrodzenia. Zaproponowaliśmy aneksy proponujące zmiany na ¾ etatu i 
pensja zostanie, bo nie jesteśmy w stanie podnieść pensji minimalnej. Pan wójt powiedział, że 
przy tym zostanie skrócony czas pracy na świetlicach ale w ten sposób nie chcemy robić tam 
redukcji.  

W dniu 16 października wójt wraz z przewodniczącym i wiceprzewodniczącym 
spotkał się w urzędzie miasta na wniosek radnych miejskich na temat nocnej i świątecznej 
opieki zdrowotnej w Darłowie. Pan wójt powiedział, że myśli, że to był pretekst do 
omówienia sytuacji szpitala powiatowego.  

W dniu 11 listopada wójt z radnymi jako delegacja w Sławnie uczestniczyli w 
Wojewódzkich Obchodach Narodowego Święta Niepodległości. Później jeszcze w Darłowie.  

W dniu 12 listopada wójt uczestniczył w bardzo ładnej Akademii w Jeżyczkach 
również na temat niepodległości.  



Strona 12 z 51 
 

W dniu 15 listopada odbył się II Turniej Niepodległościowy Warcabowy w 
Jeżyczkach. Wójt pochwalił, że świetnie pani Sylwia Dęga-Zamrzycka to przygotowała i było 
tam bardzo dużo dzieci.  

W tym samym czasie dobywała się ogólnopolska konferencja edukacyjna „Noc 
Systemożerców”, gdzie były pokazane nowoczesne rozwiązania w szkolnictwie i była dobra 
zabawa dla dzieci.  

W dniu wczorajszym wójt uczestniczył w panelu dyskusyjnym w Sławnie na temat 
Szpitala Powiatowego. Pan wójt powiedział, że zanim pytania tutaj padną, musimy czekać na 
konkretną propozycję, żeby się dowiedzieć więcej.  

Wczoraj odbył się Powiatowy Konkurs Piosenki Patriotycznej w Szkole w Kopnicy.  
Na wniosek radnych, którzy w tej uroczystości uczestniczyli wójt podziękował panu 
dyrektorowi szkoły za przygotowanie tego konkursu. Dzieci wspaniale występowały, miały 
piękne pieśni i przygotowanie było na bardzo dobrym poziomie.  
 
/Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Darłowo w okresie miedzy sesjami stanowi załącznik nr 7 do 
niniejszego protokołu/ 

 
Pan wójt przedstawił kondycję finansową Gminy Darłowo. Stan konta na rachunku 

podstawowym wynosi 4 039 043 zł. Wydatki do poniesienia w najbliższych w kwocie 596 
524 zł.   
 
/Kondycja finansowa stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.    
 
 
 
 
Ad. 6.  
Informacja Wójta Gminy Darłowo o realizacji uchwał Rady Gminy Darłowo między 
sesjami. 
  
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że na ostatnich sesjach, które 
odbyły się w dniu 13 września 2019 roku i 25 października 2019 roku Rada Gminy Darłowo 
podjęła łącznie 13 uchwał.  
 
Wszystkie przedmiotowe uchwały zostały przesłane do organów nadzoru tj. do Wojewody 
Zachodniopomorskiego oraz Regionalnej Izby Obrachunkowej w Koszalinie.  
W stosunku do przedmiotowych uchwał organy nadzoru nie stwierdziły naruszeń prawa. 
Wobec powyższego uchwały zostały przekazane pracownikom Urzędu Gminy Darłowo oraz 
kierownikom gminnych jednostek organizacyjnych celem realizacji.  
 
/Określenie sposobu realizacji uchwał podjętych w okresie od 13 września 2019 roku stanowi załącznik nr 9 do 
protokołu/ 
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Na tym punkt zakończono. 
 
 
 

 

Ad.7. 
Interpelacje.  
Pan Przewodniczący zapytał, czy Radni chcą zgłosić interpelacje. 
Nikt z radnych się nie zgłosił.  
Na tym punkt zakończono.  

Ad. 8.  
Odpowiedzi na interpelacje. 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że w okresie miedzy sesjami 
radni złożyli czternaście interpelacji. Na jedenaście interpelacji zostały udzielone odpowiedzi 
i przekazane radnym za pośrednictwem Biura Rady, a trzy są w trakcie rozpatrywania.  
 
W okresie objętym sprawozdaniem sołtysi złożyli trzynaście wniosków.Odpowiedzi 
udzielono na jedenaście wniosków a dwa wnioski są w trakcie rozpatrywania.  
 
/Określenie sposobu realizacji interpelacji radnych i wniosków sołtysów stanowi załącznik nr 10 i 11 do 
protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.     
 
 
 
 
Ad. 9.  
Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo o działalności w okresie między 
sesjami.  
 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił informacje z 
działalności w okresie między sesjami.  
 
/Informacja Przewodniczącego stanowi załącznik nr 12 do protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.   
 
 
 
 
Ad.10.  
TRYBUNA OBYWATELSKA. 
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Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś chciałby 

zabrać głos w tym punkcie. 
 
Pan Tomasz Urbański jako obywatel poruszył temat likwidacji Urzędu Morskiego w 

Słupsku. Mówca powiedział, że jest to chory pomysł ale nie będzie tu panu Ministrowi 
„wycieczek słownych” dalej robić. Mówca bardzo zachęcał i zapraszał do podpisania 
wyłożonego wniosku poparcia petycji o wycofanie pomysłu likwidacji Urzędu Morskiego w 
Słupsku. Mówca powiedział, że my mamy 180 czy 200 kilometrów w każda stronę czy to do 
Gdańska czy do Szczecina. Pan Tomasz powiedział, że prawdopodobnie przypadniemy w 
spadku Szczecinowi. Obojętnie komu będziemy podlegać to jest to odległość daleka. Obecny 
Sołtys Wicia jak i poprzedni za każdym razem na większe zebranie przedsezonowe zapraszał 
pracowników i dyrektora Urzędu Morskiego. Nawet jeżeli dyrektor nie mógł uczestniczyć w 
zebraniu osobiście to delegował pracowników czy to z Darłowa czy ze Słupska. Mówca 
powiedział, że świetna współpraca jest z tymi ludźmi. Do Słupska to jest godzinka jazdy, 
natomiast Szczecin to jest tragedia. Mówca powiedział, że mieszkańcy już mają 
doświadczenie tej peryferyjności, która nas dotknęła po likwidacji województwa na środku 
wybrzeża. Koszalińskie miało tradycję od 1948 roku. Teraz go nie ma i wiemy, że ze 
wszystkim mamy bardzo daleko a wiemy jak działają urzędy zwierzchnie, choćbyśmy na 
głowie stawali. Mówca powiedział, że rozwój zagospodarowania tego terenu dzieje się dzięki 
radnym i wójtowi i przebicie się przez te urzędy tak daleko od nas jest bardzo utrudnione. Pan 
Tomasz Urbański bardzo zachęcał do podpisywania listy poparcia, w której należy się 
podpisać z imienia i nazwiska oraz miejscowości z której dany podpis jest. Mówca 
powiedział, że nad każdą listą pozwolił sobie zacytować fragment tekstu, który wystosował 
przewodniczący związków zawodowych. Pan Tomasz Urbański powiedział, że my 
wspieramy, bo urzędnik urzędnika zawsze powinien wspierać, natomiast to jest w naszym  
dobrze pojętym interesie i choćby różne kłody rzucano nam pod nogi to jest wróg ale swój, a 
tam co?Daleko bardzo. Mówca powiedział, że jeżeli państwo dzisiaj to podpiszą to świetnie, 
natomiast pod spodem zapisany jest adres domeny petycjeonline.com a tam po otworzeniu 
można także poprzeć. Mówca prosił aby zachęcać także rodzinę i znajomych do poparcia tej 
petycji. Pan Tomasz Urbański powiedział, że wójt pisał do ministra pismo, w którym zadał 
pytanie jak ta likwidacja urzędu Morskiego ma się do planów utworzenia województwa 
środkowopomorskiego?  

 
Pan wójt powiedział, że tak naprawdę Urząd Morski to jest instytucja, którą wiele 

łączy z gminą taką nadmorską jaką jest Gmina Darłowo, bo szereg inwestycji nie tylko w 
pasie nadmorskim musi być uzgodniona właśnie z tą instytucją. Jest wiele czynników. Nam 
naprawdę łatwiej jest nawet w bardzo trudnych sytuacjach, nawet wtedy gdy niejednokrotnie 
się nie zgadzamy, ale nam łatwiej jest się wspólnie spotkać tu czy w Słupsku czy w Darłowie, 
niż z każdą rzeczą jechać do Szczecina. Także tutaj wójt życzył powodzenia pracownikom, 
ponieważ są to kompetentni i dobrzy ludzie. Wójt ma nadzieję, że się uda, bo oni na to 
zasługują. Przy tym powiedział, że nie życzy nikomu, aby jego zakład pracy został 
likwidowany. My byśmy podlegali pod Urząd Zachodniopomorski, bo tu ma być rejonizacja 
zgodnie z podziałem administracyjnym, który notabene o wiele mniejszą ma długość linii 
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brzegowej i jest o wiele mniejszym urzędem morskim, niż ten, który jest w Słupsku. Dlatego 
wójt także przyłącza się do tej petycji i prosi o podpisywanie tych list poparcia.   
 
Nikt więcej z mieszkańców gminy się nie zgłosił.   
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
 
Ad.11.  
Czas dla samorządu. 
 

Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś chciałby 
zabrać głos.  
Nikt się nie zgłosił.  
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.12. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu. Druk Nr 1/2019XIV 
 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłustanowi 
załącznik nr 13 do niniejszego protokołu/  
 
PanRadosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
 
Pan wójt powiedział, że będzie szereg uchwał do tyczących ustanowienia służebności 
przesyłu. Większość z nich dotyczy sieci energetycznych. Przedmiotowa uchwała jest w 
związku z rozwojem sieci energetycznej na terenie Gminy Darłowo. Chodzi o drogi gminne i 
w tym przypadku jest to w obrębie Cisowo, działka 326.  
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłustanowi załącznik nr 
14 do niniejszego protokołu/ 
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Pan radnyMirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 

 komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik 
nr 15 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie 
służebności przesyłu: 
 

podjęła uchwałę w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu. 
 
/Uchwała Nr XIV.140.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłustanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad.13. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu. Druk Nr 2/2019XIV 
 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłustanowi 
załącznik nr 17 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
 
Pan wójt powiedział, że tym razem także chodzi o ustanowienie służebności przesyłu na 
działce nr 156/11 w obrębie ewidencyjnym Kowalewice, na wniosek Energa-Operator w 
związku z projektowanymi urządzeniami elektroenergetycznymi.   
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Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opiniakomisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłustanowi załącznik nr 
18 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan radnyMirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik 
nr 19 do niniejszego protokołu/ 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie 
służebności przesyłu: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła uchwałę w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu. 
 
/Uchwała Nr XIV.141.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłustanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad.14. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu. Druk Nr 3/2019XIV 
 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłustanowi 
załącznik nr 21 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
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Pan wójt powiedział, że w tym przypadku chodzi o działkę gminną o numerze 4/5 w obrębie 
ewidencyjnym Zakrzewo także pod budowę sieci energetycznej.  
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłustanowi załącznik nr 
22 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan radnyMirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik 
nr 23 do niniejszego protokołu/ 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie 
służebności przesyłu: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła uchwałę w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu. 
 
/Uchwała Nr XIV.142.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłustanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad.15. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu. Druk Nr 4/2019XIV 
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/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłustanowi 
załącznik nr 25 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem oraz autopoprawką.  
 
Pan wójt powiedział, że służebność w Bukowie Morskim także na wniosek Energa-Operator i 
tu będzie oczywiście autopoprawka, ponieważ wykreślamy działkę o numerze 61/1. 
Służebność będzie tylko dotyczyła działki o numerze 54 w obrębie ewidencyjnym Bukowo 
Morskie.  
 
Pan Radny Wiesław MoskwaPrzewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna z 
autopoprawką.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłustanowi załącznik nr 
26 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan radnyMirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna z autopoprawką.  
 
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik 
nr 27 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pani radnaMarzena DrzewuckaZastępca Przewodniczącego Komisji Uzdrowiskowej 
powiedziała, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna z 
autopoprawką.  
 
/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi 
załącznik nr 28 do niniejszego protokołu/ 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie 
służebności przesyłu wraz z autopoprawką: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
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0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła uchwałę w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu. 
 
/Uchwała Nr XIV.143.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłustanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad.16. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu. Druk Nr 5/2019XIV 
 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłustanowi 
załącznik nr 30 do niniejszego protokołu/  
 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
 
Pan wójt powiedział, że chodzi o działkę 172/4 w obrębie ewidencyjnym Dąbki także w 
związku z rozwojem sieci energetycznej.  
 
Pan Radny Wiesław MoskwaPrzewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłustanowi załącznik nr 
31 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan radnyMirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik 
nr 32 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pani radnaMarzena DrzewuckaZastępca Przewodniczącego Komisji Uzdrowiskowej 
powiedziała, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 
 
/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi 
załącznik nr 33 do niniejszego protokołu/ 
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Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie 
służebności przesyłu: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła uchwałę w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu. 
 
/Uchwała Nr XIV.144.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłustanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad.17. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu. Druk Nr 6/2019XIV 
 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłustanowi 
załącznik nr 35 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
 
Pan wójt powiedział, że uchwała dotyczy działek o numerach 301, 306/2, 308 położonych w 
obrębie ewidencyjnym Kopań. To jest służebność także w związku z rozwojem sieci 
energetycznej.  
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłustanowi załącznik nr 
36 do niniejszego protokołu/ 
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Pan radnyMirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik 
nr 37 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie 
służebności przesyłu: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła uchwałę w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu. 
 
/Uchwała Nr XIV.145.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłustanowi załącznik nr 38 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad.18. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu. Druk Nr 7/2019XIV 
 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłustanowi 
załącznik nr 39 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
 
Pan wójt powiedział, że tu będzie odmienność, ponieważ służebność w tej uchwale dotyczy 
projektowanej sieci gazowej średniego ciśnienia i dotyczy działek: 174, 175/1, 175/6, 175/8 
obręb ewidencyjny Dąbki.  
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Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłustanowi załącznik nr 
40 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan radnyMirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik 
nr 41 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pani radnaMarzena DrzewuckaZastępca Przewodniczącego Komisji Uzdrowiskowej 
powiedziała, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna 
 
/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi 
załącznik nr 42 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie 
służebności przesyłu: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła uchwałę w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu. 
 
/Uchwała Nr XIV.146.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawiewyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłustanowi załącznik nr 43 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad.19. 
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Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawiezmiany uchwały Nr IX.77.2019 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 31 maja 2019 roku w sprawie wyznaczenia inkasentów do poboru 
podatków i opłat na terenie Gminy Darłowo. Druk Nr 8/2019XIV 
 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawiezmiany uchwały Nr IX.77.2019 Rady Gminy Darłowo z dnia 
31 maja 2019 roku w sprawie wyznaczenia inkasentów do poboru podatków i opłat na terenie Gminy 
Darłowostanowi załącznik nr 44 do niniejszego protokołu/  
 
PanRadosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem i autopoprawką.  
 
Pan wójt powiedział, że będzie prezentowany projekt uchwały z autopoprawką. Chodzi o 
zmianę uchwały, czyli o inkasentów. Mamy nowego sołtysa z Jeżyc, czyli pana Leszka 
Krawczuka i to właśnie w § 1 pkt 11) przy imieniu i nazwisku należy dopisać „ - Jeżyce” i to 
jest cała autopoprawka. Także nowego inkasenta uchwalamy, którym jest sołtys.  
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna 
wraz z autopoprawką.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawiezmiany uchwały Nr IX.77.2019 Rady Gminy Darłowo z dnia 31 maja 2019 
roku w sprawie wyznaczenia inkasentów do poboru podatków i opłat na terenie Gminy Darłowostanowi 
załącznik nr 45 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan radny Dariusz BańczewskiZastępca Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, 
Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że 
opinia

0 głosach przeciw i  

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna z autopoprawką.  
 
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawiezmiany uchwały Nr IX.77.2019 Rady Gminy Darłowo z dnia 31 maja 2019 
roku w sprawie wyznaczenia inkasentów do poboru podatków i opłat na terenie Gminy Darłowo stanowi 
załącznik nr 46do niniejszego protokołu/ 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawiezmiany uchwały Nr IX.77.2019 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 31 maja 2019 roku w sprawie wyznaczenia inkasentów do poboru 
podatków i opłat na terenie Gminy Darłowo wraz z autopoprawką: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 13 radnych. Radny Mirosław Gałuszkiewicz nie brał udziału w 
głosowaniu zgodnie z art. 25a ustawy o samorządzie gminnym. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
13 głosami za, przy  
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0 głosami wstrzymującymi 
podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr IX.77.2019 Rady Gminy Darłowo z dnia 
31 maja 2019 roku w sprawie wyznaczenia inkasentów do poboru podatków i opłat na 
terenie Gminy Darłowo. 
 
/Uchwała Nr XIV.147.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawiezmiany uchwały Nr IX.77.2019 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 31 maja 2019 roku w sprawie wyznaczenia inkasentów do poboru podatków i opłat na terenie 
Gminy Darłowostanowi załącznik nr 47 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
Ad.20. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawieobniżenia średniej ceny skupu żyta 
przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Darłowo 
w 2020 roku. Druk Nr 9/2019XIV 
 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawieobniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako 
podstawa obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Darłowo w 2020 rokustanowi załącznik nr 48 do 
niniejszego protokołu/  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
 
Pan wójt powiedział, żeto najbardziej taka nieprzyjemna jest informacja dotycząca podatków. 
Uchwalenie podatków nam jest potrzebne do tego, żebyśmy poprawnie prowizorium budżetu 
określili i przygotowali kwoty podatków. Zaczynamy od podatku rolnego. Maksymalna 
ogłoszona przez Główny Urząd Statystyczny kwota ceny skupu żyta wynosi 58,46 zł. Tutaj w 
Gminie Darłowo zawsze obniżana była ta kwota podatku rolnego. Proponujemy w uchwale 
56,00 zł. W porównaniu do uchwalonej kwoty w roku poprzednim jest to wzrost o 2,00 zł.  
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawieobniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczania 
podatku rolnego na obszarze Gminy Darłowo w 2020 rokustanowi załącznik nr 49 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan radnyMirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawieobniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa 
obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Darłowo w 2020 roku stanowi załącznik nr 50 do niniejszego 
protokołu/ 
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Pani radnaMarzena DrzewuckaZastępca Przewodniczącego Komisji Uzdrowiskowej 
powiedziała, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna 
/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawieobniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa 
obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Darłowo w 2020 roku stanowi załącznik nr 51 do niniejszego 
protokołu/ 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawieobniżenia średniej ceny skupu żyta 
przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Darłowo w 2020 
roku: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych.  
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła uchwałę w sprawieobniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako 
podstawa obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Darłowo w 2020 roku. 
 
/Uchwała Nr XIV.148.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawieobniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej 
jako podstawa obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Darłowo w 2020 rokustanowi załącznik nr 52 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 

Pan wójt powiedział, że tak samo jak w poprzednim druku stawki są ciut wyższe niż w 
tamtym roku aczkolwiek nie osiągają stawek maksymalnych. Stawki maksymalne są tylko w 
przypadku takich składników podatku, które nie są zbierane w naszej gminie. Ze względu na 

Ad.21. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawieustalenia stawek podatku od nieruchomości, 
zwolnień od tego podatku oraz poboru podatku w drodze inkasa. Druk Nr 10/2019XIV 
 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawieustalenia stawek podatku od nieruchomości, zwolnień od tego 
podatku oraz poboru podatku w drodze inkasastanowi załącznik nr 53 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
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to, że my później dostajemy rekompensatę od państwa w kwocie pełnej po maksymalnej 
kwocie podatku. Podatek:  
1) od gruntów:  
a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na sposób 

zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków proponuje 0,90 zł. Maksymalna 
stawka w rozporządzeniu wynosi 0,95 zł. Rok temu mieliśmy 0,85 zł od metra 
kwadratowego.  

b) pod wodami powierzchniowymi proponujemy maksymalną stawkę 4,8 zł bo tu właśnie 
nie ma tego podatku,  

c) pozostałych gruntów ujętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 
publicznego przez organizacje pożytku publicznego proponujemy 0,47 zł od metra 
kwadratowego. Maksymalna stawka wynosi 0,50 zł w rozporządzeniu. Rok temu 
mieliśmy 0,45 zł.  

d) niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji (u nas tego podatku nie zbieramy) jest 
stawka 3,15 zł od metra kwadratowego i tu proponujemy maksymalną stawkę.  

2) od budynków lub ich części:  
a) mieszkalnych proponujemy 0,75 zł od metra kwadratowego powierzchni użytkowej. 
Maksymalna stawka wynosi 0,81 zł. Rok temu mieliśmy 0,70 zł.  
b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej stawka wynosi 23,00 zł. 
Maksymalna stawka wynosi 23,90 zł. Rok temu stawka wynosiła 22,50 zł. 
c) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym 
materiałem siewnym proponujemy 11,18 zł od metra kwadratowego. Tu proponujemy stawkę 
maksymalną. Rok temu mieliśmy stawkę 10,98 zł.  
d) związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów o działalności 
leczniczej, czyli od naszych ośrodków sanatoryjnych proponujemy stawkę maksymalną 4,87 
zł. Rok temu stawka także była maksymalna i wynosiła 4,78 zł.  
e) pozostałych w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 
publicznego przez organizacje pożytku publicznego (to są te wszystkie nasze garaże, budynki 
gospodarcze, także posiadają je osoby fizyczne) tu zostajemy bez zmian stawka wynosi 7,40 
zł, Maksymalna stawka wynosi 8,05 zł.  
f) od budynków letniskowych (budynków rekreacji indywidualnej) maksymalna stawka 
wynosi 8,05 zł przez rozporządzenie, a my proponujemy 8,00 zł. Rok temu mieliśmy 7,90 zł.  
3) od budowli 2% ich wartości i tu pozostaje ta stawka niezmiennie.  
Zwolnienia z podatku zostały tak jak w poprzedniej uchwale, którą mieliśmy rok temu.  
 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawieustalenia stawek podatku od nieruchomości, zwolnień od tego podatku oraz 
poboru podatku w drodze inkasastanowi załącznik nr 54 do niniejszego protokołu/ 
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Pan radny Dariusz BańczewskiZastępca Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, 
Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że 
opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawieustalenia stawek podatku od nieruchomości, zwolnień od tego podatku 
oraz poboru podatku w drodze inkasa stanowi załącznik nr 55 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pani radnaMarzena DrzewuckaZastępca Przewodniczącego Komisji Uzdrowiskowej 
powiedziała, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna 
 
/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawieustalenia stawek podatku od nieruchomości, zwolnień od tego 
podatku oraz poboru podatku w drodze inkasa stanowi załącznik nr 56 do niniejszego protokołu/ 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawieustalenia stawek podatku od 
nieruchomości, zwolnień od tego podatku oraz poboru podatku w drodze inkasa: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 13 radnych. Radny Mirosław Gałuszkiewicz nie brał udziału w 
głosowaniu zgodnie z art. 25a ustawy o samorządzie gminnym. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła uchwałę w sprawieustalenia stawek podatku od nieruchomości, zwolnień od tego 
podatku oraz poboru podatku w drodze inkasa. 
 
/Uchwała Nr XIV.149.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawieustalenia stawek podatku od nieruchomości, 
zwolnień od tego podatku oraz poboru podatku w drodze inkasastanowi załącznik nr 57 do niniejszego 
protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad.22. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawiezmiany uchwały Nr XXVII.242.2016 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 16 listopada 2016 roku w sprawie opłaty targowej. Druk Nr 
11/2019XIV 
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/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawiezmiany uchwały Nr XXVII.242.2016 Rady Gminy Darłowo z 
dnia 16 listopada 2016 roku w sprawie opłaty targowejstanowi załącznik nr 58 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
 
Pan wójt powiedział: Opłata targowa – tutaj zwiększamy maksymalną stawkę. Tutaj 
wcześniej dużo rozmawialiśmy. Staramy się, żeby nasze miejscowości tez nie wyglądały jak 
targowiska i dlatego uważamy, że powinniśmy tą skalę stawki stosować i tu zmieniamy w 
uchwale stawkę powyżej 20 metrów kwadratowych: stawka 2 złote za 1 m2 nie więcej niż 
792,21 zł. Rok temu mieliśmy kwotę 778,20 zł.  
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawiezmiany uchwały Nr XXVII.242.2016 Rady Gminy Darłowo z dnia 16 
listopada 2016 roku w sprawie opłaty targowejstanowi załącznik nr 59 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawiezmiany uchwały Nr XXVII.242.2016 Rady Gminy Darłowo z dnia 16 
listopada 2016 roku w sprawie opłaty targowej stanowi załącznik nr 60 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pani radnaMarzena DrzewuckaZastępca Przewodniczącego Komisji Uzdrowiskowej 
powiedziała, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 
 
/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawiezmiany uchwały Nr XXVII.242.2016 Rady Gminy Darłowo z dnia 
16 listopada 2016 roku w sprawie opłaty targowej stanowi załącznik nr 61 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji głos zabrał:  
 
Pan wójt powiedział, że ponieważ nie podejmujemy uchwał dotyczących podatku 
transportowego a także opłat miejscowej i uzdrowiskowej to oznacza, że te stawki pozostają 
na poziomie takim jaki był rok temu.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawiezmiany uchwały Nr XXVII.242.2016 
Rady Gminy Darłowo z dnia 16 listopada 2016 roku w sprawie opłaty targowej: 
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Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr XXVII.242.2016 Rady Gminy Darłowo z 
dnia 16 listopada 2016 roku w sprawie opłaty targowej. 
 
/Uchwała Nr XIV.150.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawiezmiany uchwały Nr XXVII.242.2016 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 16 listopada 2016 roku w sprawie opłaty targowejstanowi załącznik nr 62 do niniejszego 
protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
Ad.23. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawieuzgodnienia przeprowadzenia zabiegów 
pielęgnacyjnych w obrębie pomnika przyrody – alei drzew z gatunku 14 lip 
drobnolistnych rosnących na działce 65 obręb Słowino-Słowinko, gm. Darłowo.Druk Nr 
12/2019XIV 
 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawieuzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych w 
obrębie pomnika przyrody – alei drzew z gatunku 14 lip drobnolistnych rosnących na działce 65 obręb Słowino-
Słowinko, gm. Darłowostanowi załącznik nr 63 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
 
Pan wójt powiedział, że projekt uchwały został dokładnie omówiony przez panią Izabelę 
Sielska na posiedzeniu komisji. Chodzi o to, że dokonując zabiegów pielęgnacyjnych na 
drzewach, które są pomnikami przyrody jest niezbędna taka uchwała określająca zakres tych 
zabiegów. Także proszę państwa radnych o przychylenie się do tej uchwały ze względu na to, 
żeby te drzewa były po prostu zdrowsze i nie stanowiły zagrożenia.  
 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia

Pan radny 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawieuzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych w obrębie pomnika 
przyrody – alei drzew z gatunku 14 lip drobnolistnych rosnących na działce 65 obręb Słowino-Słowinko, gm. 
Darłowostanowi załącznik nr 64 do niniejszego protokołu/ 
 
 

Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
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/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawieuzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych w obrębie 
pomnika przyrody – alei drzew z gatunku 14 lip drobnolistnych rosnących na działce 65 obręb Słowino-
Słowinko, gm. Darłowostanowi załącznik nr 65 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawieuzgodnienia przeprowadzenia zabiegów 
pielęgnacyjnych w obrębie pomnika przyrody – alei drzew z gatunku 14 lip drobnolistnych 
rosnących na działce 65 obręb Słowino-Słowinko, gm. Darłowo: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła uchwałę w sprawieuzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych w 
obrębie pomnika przyrody – alei drzew z gatunku 14 lip drobnolistnych rosnących na 
działce 65 obręb Słowino-Słowinko, gm. Darłowo. 
 
/Uchwała Nr XIV.151.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawieuzgodnienia przeprowadzenia zabiegów 
pielęgnacyjnych w obrębie pomnika przyrody – alei drzew z gatunku 14 lip drobnolistnych rosnących na działce 
65 obręb Słowino-Słowinko, gm. Darłowostanowi załącznik nr 66 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 

Pan wójt powiedział, że pan dyrektor oprócz tego, że przechodzi ratownictwo, także będzie 
miał nadzór nad autobusami, które dowożą dzieci do gminnych szkół, także prosimy tu  o 

Ad.24. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawiezmiany Statutu Centrum Sportów Wodnych 
w Dąbkach. Druk Nr 13/2019XIV 
 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawiezmiany Statutu Centrum Sportów Wodnych w 
Dąbkachstanowi załącznik nr 67 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
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uchwalenie zmiany w statucie, która pozwala mu na świadczenie usług transportowych w 
sprawie przewozu osób, wynajem i dzierżawę pojazdów samochodowych.  
 
Pan Radny Wiesław MoskwaPrzewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawiezmiany Statutu Centrum Sportów Wodnych w Dąbkachstanowi załącznik nr 
68 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pani radna Justyna Osses Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu 
powiedziała, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Oświaty w sprawiezmiany Statutu Centrum Sportów Wodnych w Dąbkachstanowi załącznik nr 
69 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawiezmiany Statutu Centrum Sportów 
Wodnych w Dąbkach: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła uchwałę w sprawiezmiany Statutu Centrum Sportów Wodnych w Dąbkach. 
 
/Uchwała Nr XIV.152.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawiezmiany Statutu Centrum Sportów Wodnych w 
Dąbkachstanowi załącznik nr 70 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.25. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawieprzyjęcia Programu Wsparcia i Aktywności 
Osób Starszych w Gminie Darłowo na lata 2019-2020. Druk Nr 14/2019XIV 
 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawieprzyjęcia Programu Wsparcia i Aktywności Osób Starszych w 
Gminie Darłowo na lata 2019-2020stanowi załącznik nr 71 do niniejszego protokołu/  
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/Uchwała Nr II.5.2.2019 Rady Seniorów Gminy Darłowo z dnia 27 września 2019 roku w sprawie wyrażenia 
opinii o przedłożonym projekcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Wsparcia i Aktywności Osób Starszych 
w Gminie Darłowo na lata 2019-2020 stanowi załącznik nr 72 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem i autopoprawką.  
 
Pan wójt powiedział, że oczywiście wprowadza tu autopoprawkę, ponieważ w projekcie 
uchwały brakuje nam tu jednego paragrafu. Wójt przeczytał cała uchwałą łącznie z 
autopoprawką.  
§ 1. Przyjmuje do realizacjiProgram Wsparcia i Aktywności Osób Starszych w Gminie 
Darłowo na lata 2019 – 2020 w brzmieniu stanowiącym załącznik do niniejszej Uchwały. 
§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo.  
§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
Pan wójt powiedział, że jako załącznik był przedstawiony program wsparcia i aktywności oso 
starszych w gminie Darłowo, ale także podsumowanie pewnych działań, które były 
realizowane dla klubów seniorów, zespołów śpiewaczych, ale i także osób starszych, które 
uczestniczą w programie Senior plus w naszym Ośrodku Wsparcia Dziennego, a także osób, 
powyżej 65 roku życia. Wójt powiedział, że na komisjach pani Kierownik GOPS dokładnie 
przedstawiała ten projekt uchwały, dlatego gdyby pojawiły się jeszcze jakieś pytania to tutaj 
pani kierownik udzieli wyjaśnienia.  
 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna z 
autopoprawką.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawieprzyjęcia Programu Wsparcia i Aktywności Osób Starszych w Gminie 
Darłowo na lata 2019-2020stanowi załącznik nr 73 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pani radna Marzena Drzewucka Przewodnicząca Komisji Prawa, Opieki Społecznej i 
Zdrowia powiedziała, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna z 
autopoprawką.  
 
/Opinia Komisji Prawa w sprawieprzyjęcia Programu Wsparcia i Aktywności Osób Starszych w Gminie 
Darłowo na lata 2019-2020stanowi załącznik nr 74 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 



Strona 34 z 51 
 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawieprzyjęcia Programu Wsparcia i 
Aktywności Osób Starszych w Gminie Darłowo na lata 2019-2020 wraz z autopoprawką: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła uchwałę w sprawieprzyjęcia Programu Wsparcia i Aktywności Osób Starszych 
w Gminie Darłowo na lata 2019-2020. 
 
/Uchwała Nr XIV.153.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawieprzyjęcia Programu Wsparcia i Aktywności Osób 
Starszych w Gminie Darłowo na lata 2019-2020stanowi załącznik nr 75 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  

Pan wójt powiedział, że nie będziemy mogli później tej opłaty zmienić, bo to jest opłata 
roczna i dlatego musimy ją teraz uchwalić. Wynika ona także z nowej ustawy, która weszła w 
życie. Ta uchwała dotyczy tylko i wyłącznie domków rekreacyjnych, a nie dotyczy 
mieszkańców. Chodzi o domki rekreacyjne jak na przykład w miejscowości Kopań, gdzie 
jeżeli ktoś ma działeczkę i na wakacje tylko przyjeżdża i spędza czas. Bardzo często nie są to 
mieszkańcy naszej gminy. O ile ryczałtową stawkę musimy określić na stawkę mniejszą niż 
dotychczas mieliśmy, która zgodnie z ustawa wynosi 10 % przeciętnego miesięcznego 
dochodu według rozporządzenia na jedną osobę podaną przez prezesa GUS, tak w przypadku 
śmieci niesegregowanych potrajamy stawkę i wynosi ona 507,90 zł. Pan wójt podkreślił, że 
nie dotyczy to tych, którzy prowadzą działalność gospodarczą polegającą na wynajmie 
domków rekreacyjnych. Nie dotyczy to też mieszkańców. Tematem śmieci ogólnie 
zamierzamy się zająć w przyszłym roku, ale ze względu na to, że w trakcie roku nie możemy 
zmienić tej stawki ryczałtowej, która jest za rok, musimy ją podjąć teraz. Samorządy maja 
bardzo duży problem ze śmieciami. Dużo się dzieje teraz. Będziemy to obserwować, a na 
razie jako gmina Darłowo do półrocza myślę, że możemy na starych przepisach pracować i na 

Ad.26. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawieryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na której znajduje się domek letniskowy, 
lub innej nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe na 
terenie gminy Darłowo. Druk Nr 15/2019XIV 
 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawieryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi dla nieruchomości, na której znajduje się domek letniskowy, lub innej nieruchomości 
wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe na terenie gminy Darłowostanowi załącznik nr 76 do 
niniejszego protokołu/  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
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starej opłacie, którą mieliśmy. Później zobaczymy. Śmieci stale drożeją. Dostaliśmy też taką 
informację, że składowisko z Gwiazdowie zamierza z nowym rokiem wprowadzić stawkę za 
śmieci o 30 % większą niż jest obecnie. Oczywiście jako Gmina zaopiniujemy to negatywnie, 
bo z różnych względów widzimy tam możliwość negatywnego zaopiniowania, ale trzeba 
mieć to jakby z tyłu głowy i segregować właściwie. Róbmy wszystko aby te śmieci były 
najtańsze. Ale jest wiele czynników, które są niezależne od nas, które wpłyną niestety w 
przyszłości na koszt tych odpadów.  
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawieryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla 
nieruchomości, na której znajduje się domek letniskowy, lub innej nieruchomości wykorzystywanej na cele 
rekreacyjno-wypoczynkowe na terenie gminy Darłowostanowi załącznik nr 77 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan radnyMirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawieryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla 
nieruchomości, na której znajduje się domek letniskowy, lub innej nieruchomości wykorzystywanej na cele 
rekreacyjno-wypoczynkowe na terenie gminy Darłowo stanowi załącznik nr 78 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pani radnaMarzena DrzewuckaZastępca Przewodniczącego Komisji Uzdrowiskowej 
powiedziała, że opinia

Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 
 
/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawieryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi dla nieruchomości, na której znajduje się domek letniskowy, lub innej nieruchomości 
wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe na terenie gminy Darłowo stanowi załącznik nr 79 do 
niniejszego protokołu/ 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nad uchwałą nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawieryczałtowej stawki opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na której znajduje się domek 
letniskowy, lub innej nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe na 
terenie gminy Darłowo: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
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14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła uchwałę w sprawie ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi dla nieruchomości, na której znajduje się domek letniskowy, lub innej 
nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe na terenie gminy 
Darłowo. 
 
/Uchwała Nr XIV.154.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawieryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na której znajduje się domek letniskowy, lub innej nieruchomości 
wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe na terenie gminy Darłowostanowi załącznik nr 80 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
Ad.27. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawieokreślenia trybu i sposobu powoływania i 
odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków 
jego funkcjonowania. Druk Nr 16/2019XIV 
 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawieokreślenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania 
członków zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowaniastanowi załącznik 
nr 81 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
 
Pan wójt powiedział, że uchwała reguluje w jakiś sposób powoływanie i odwoływanie 
członków zespołu interdyscyplinarnego. Uchwała była omawiana przez panią kierownik na 
komisjach. Jeżeli są jakieś pytania, to bardzo proszę o kierowanie ich do pani kierownik.  
 
 
Pan Radny Wiesław MoskwaPrzewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawieokreślenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu 
interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowaniastanowi załącznik nr 82 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Pani radna Marzena Drzewucka Przewodnicząca Komisji Prawa, Opieki Społecznej i 
Zdrowia powiedziała, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Prawa w sprawieokreślenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu 
interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowaniastanowi załącznik nr 83 do 
niniejszego protokołu/ 
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Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawieokreślenia trybu i sposobu powoływania i 
odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego 
funkcjonowania: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła uchwałę w sprawieokreślenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania 
członków zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego 
funkcjonowania. 
 
/Uchwała Nr XIV.155.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawieokreślenia trybu i sposobu powoływania i 
odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego 
funkcjonowaniastanowi załącznik nr 84 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 

 

Ad.28. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawieuchwalenia Rocznego programu współpracy 
Gminy Darłowo z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego i o wolontariacie na 2020 rok. Druk Nr 17/2019XIV 
 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawieuchwalenia Rocznego programu współpracy Gminy Darłowo 
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego i o 
wolontariacie na 2020 rokstanowi załącznik nr 85 do niniejszego protokołu/  
 
/Uchwała Nr II.6.1.2019 Rady Seniorów Gminy Darłowo z dnia 8 listopada 2019 roku w sprawie wyrażenia 
opinii o przedłożonym projekcie uchwały w sprawie uchwalenia Rocznego programu współpracy Gminy 
Darłowo z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego i o 
wolontariacie na 2020 rok stanowi załącznik nr 86 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
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Pan wójt powiedział, że roczny program Gminy Darłowo z organizacjami pozarządowymi 
jest zgodnie z art. 5a ust. 1 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 
reguluje zarówno kwoty, jaki i wysokość tych środków, ale i też zasady do dysponowania, 
powoływania komisji i rozpatrywania określonych wniosków. Przede wszystkim korzystają z 
tego tutaj właśnie zgodnie z samą nazwą organizacje pozarządowe, czyli przede wszystkim 
nasze kluby sportowe. Co roku organizujemy konkurs, więc określenie tego programu jest 
konieczne także do zorganizowania w przyszłym roku – zaraz na początku roku – tego 
konkursu.  
 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawieuchwalenia Rocznego programu współpracy Gminy Darłowo z 
organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego i o 
wolontariacie na 2020 rokstanowi załącznik nr 87 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pani radna Marzena Drzewucka Przewodnicząca Komisji Prawa, Opieki Społecznej i 
Zdrowia powiedziała, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Prawa w sprawieuchwalenia Rocznego programu współpracy Gminy Darłowo z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego i o wolontariacie na 2020 
rokstanowi załącznik nr 88 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawieuchwalenia Rocznego programu 
współpracy Gminy Darłowo z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego i o wolontariacie na 2020 rok: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła uchwałę w sprawieuchwalenia Rocznego programu współpracy Gminy Darłowo 
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego i o wolontariacie na 2020 rok. 
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/Uchwała Nr XIV.156.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawieuchwalenia Rocznego programu współpracy 
Gminy Darłowo z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego i o wolontariacie na 2020 rokstanowi załącznik nr 89 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad.29. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawieuchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego  dla fragmentu obrębu Kopań, Gmina Darłowo. Druk 
Nr 18/2019XIV 
 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawieuchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego  dla fragmentu obrębu Kopań, Gmina Darłowostanowi załącznik nr 90 do niniejszego protokołu/  
 
 

(Radna Marzena Drzewucka wyszła z sali obrad) 
 
 
PanRadosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
 
Pan wójt powiedział, że uchwały dotyczące tak zwanych małych planów były już 
podejmowane na sesjach. To jest kolejna tura. Oczywiście wymaga to czasu, bo wymaga 
wielu uzgodnień z instytucjami, a także wyłożenia planu i możliwości zapoznania się 
zarówno radnych, jak i mieszkańców oraz wszystkich zainteresowanych z planami zanim 
zostaną podjęte przez radę. Tak samo jest w przypadku miejscowości Kopań. Taka uchwała 
intencyjna została podjęta. Został wykonany plan, który został przedstawiony podczas 
wyłożenia. W trakcie wyłożenia nie zostały wniesione żadne uwagi. Wójt prosił o 
zatwierdzenie tego planu i powiedział, że te plany małe podjęliśmy po to, żeby uratować 
część terenów, które są w obrębie bliższym niż dziesięciokrotność wysokości turbiny, a które 
w starym studium są nieskonsumowane na cele budowlane. Czyli były w studium określone 
na cele budowlane ale nie były później określone w planach. Także na terenie całej gminy 
ponad sto hektarów takich terenów udało nam się zatwierdzić.  
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawieuchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  dla 
fragmentu obrębu Kopań, Gmina Darłowostanowi załącznik nr 91 do niniejszego protokołu/ 
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Pan radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawieuchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  dla 
fragmentu obrębu Kopań, Gmina Darłowostanowi załącznik nr 92 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawieuchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego  dla fragmentu obrębu Kopań, Gmina Darłowo: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 13 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 13 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła uchwałę w sprawieuchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego  dla fragmentu obrębu Kopań, Gmina Darłowo. 
 

(Radna Marzena Drzewucka wróciła na salę obrad) 
 
/Uchwała Nr XIV.157.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawieuchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego  dla fragmentu obrębu Kopań, Gmina Darłowostanowi załącznik nr 93 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad. 30. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawieuchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu obrębu Kowalewiczki, Gmina 
Darłowo. Druk Nr 19/2019XIV 
 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawieuchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla fragmentu obrębu Kowalewiczki, Gmina Darłowostanowi załącznik nr 94 do niniejszego 
protokołu/  
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Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
 
Pan wójt powiedział, że to jest kolejny z tak zwanych małych planów. Dotyczy fragmentu 
obrębu Kowalewiczki. Także nie wpłynęły żadne uwagi podczas wyłożenia projektu planu. 
Wójt prosił radnych o zatwierdzenie przedmiotowego planu.  
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawieuchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
fragmentu obrębu Kowalewiczki, Gmina Darłowostanowi załącznik nr 95 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawieuchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
fragmentu obrębu Kowalewiczki, Gmina Darłowostanowi załącznik nr 96 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawieuchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu obrębu Kowalewiczki, Gmina Darłowo: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła uchwałę w sprawieuchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla fragmentu obrębu Kowalewiczki, Gmina Darłowo. 
 
/Uchwała Nr XIV.158.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawieuchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla fragmentu obrębu Kowalewiczki, Gmina Darłowostanowi załącznik nr 97 do niniejszego 
protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
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Ad. 31. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawieuchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu obrębu Jeżyczki, Gmina 
Darłowo.Druk Nr 20/2019XIV 
 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawieuchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla fragmentu obrębu Jeżyczki, Gmina Darłowostanowi załącznik nr 98 do niniejszego 
protokołu/  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
 
Pan wójt powiedział, że tu jest ta sama sytuacja. Tu było przystąpienia dla fragmentu obrębu 
Jeżyczki. Już mamy zatwierdzenie planu. także było wyłożenie projektu planu i nie zostały w 
trakcie wyłożenia wniesione żadne uwagi. Wójt zwrócił się do rady z prośbą o zatwierdzenie 
tego planu.  
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawieuchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
fragmentu obrębu Jeżyczki, Gmina Darłowostanowi załącznik nr 99 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawieuchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
fragmentu obrębu Jeżyczki, Gmina Darłowostanowi załącznik nr 100 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawieuchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu obrębu Jeżyczki, Gmina Darłowo: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
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14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła uchwałę w sprawieuchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla fragmentu obrębu Jeżyczki, Gmina Darłowo. 
 
/Uchwała Nr XIV.159.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawieuchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla fragmentu obrębu Jeżyczki, Gmina Darłowostanowi załącznik nr 101 do niniejszego 
protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad. 32. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawieprzystąpienia Gminy Darłowo do Polskiego 
Stowarzyszenia Biegów. Druk Nr 21/2019XIV 
 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawieprzystąpienia Gminy Darłowo do Polskiego Stowarzyszenia 
Biegówstanowi załącznik nr 102 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
 
Pan wójt powiedział, że w związku z tym, że u nas jest organizowany Bieg Uzdrowiskowy i 
Bieg Marchewkowy czyli wie duże imprezy, tu jest propozycja pracowników dotycząca 
przyłączenia się do Polskiego Stowarzyszenia Biegów. Składka wynosi 180 zł na rok. Udziela 
się pełnomocnictwa panu Maciejowi Rudnikowskiemu do reprezentowania Gminy Darłowo 
w Polskim Stowarzyszeniu Biegów. Pan wójt powiedział, że chcemy przyłączyć się do tego 
stowarzyszenia bo składka jest dosyć niska, a tak naprawdę dzięki później darmowej reklamie 
w czasopismach branżowych uczestniczymy na bieżąco i w przepisach i jakby możemy 
reklamować nasze imprezy w ogólnopolskich czasopismach biegowych.  
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawieprzystąpienia Gminy Darłowo do Polskiego Stowarzyszenia Biegówstanowi 
załącznik nr 103 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pani radna Justyna Osses Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu 
powiedziała, że opinia

 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Oświaty w sprawieprzystąpienia Gminy Darłowo do Polskiego Stowarzyszenia Biegówstanowi 
załącznik nr 104 do niniejszego protokołu/ 
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Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawieprzystąpienia Gminy Darłowo do 
Polskiego Stowarzyszenia Biegów: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła uchwałę w sprawieprzystąpienia Gminy Darłowo do Polskiego Stowarzyszenia 
Biegów. 
 
/Uchwała Nr XIV.160.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawieprzystąpienia Gminy Darłowo do Polskiego 
Stowarzyszenia Biegówstanowi załącznik nr 105 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawieprzystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla nieruchomości zlokalizowanych nad 
jeziorem Kopań, w gminie Darłowo.Druk Nr 22/2019XIV 
 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawieprzystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla nieruchomości zlokalizowanych nad jeziorem Kopań, w gminie 
Darłowostanowi załącznik nr 106 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
 
Pan wójt powiedział, że jest to taka uchwała inicjatywna dotyczącą uchwalenia planów na 
działki w miejscowości Kopań, chociaż obręb jest Wicie. Dotyczy to części, którą Gmina 
chce przejąć od KOWR. Ponieważ nie możemy ich przejąć pod przyszłą przystań taką 
wędkarską, rybacką dotycząca infrastruktury. Nie możemy tej działki przejąć ponieważ 
krótko mówiąc na razie w planie jest to woda i Krajowy Ośrodek Wsparcia Rolnictwa nam tej 
działki nie przejął. Ponieważ są przyszłościowe plany rozbudowy tego miejsca w sensie 
infrastruktury, pomostów, który umożliwiałby dopłynięcie łódki, proszę o zagłosowanie za tą 
uchwałą, żeby w przyszłości można byłoby te postulaty mieszkańców spełnić.   
 
 

Ad. 33. 
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Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawieprzystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla nieruchomości zlokalizowanych nad jeziorem Kopań, w gminie Darłowostanowi załącznik nr 
107 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawieprzystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla nieruchomości zlokalizowanych nad jeziorem Kopań, w gminie Darłowostanowi załącznik nr 
108 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawieprzystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla nieruchomości zlokalizowanych 
nad jeziorem Kopań, w gminie Darłowo: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła uchwałę w sprawieprzystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla nieruchomości zlokalizowanych nad jeziorem 
Kopań, w gminie Darłowo. 
 
/Uchwała Nr XIV.161.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawieprzystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla nieruchomości zlokalizowanych nad jeziorem Kopań, w gminie 
Darłowostanowi załącznik nr 109 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad. 34. 
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Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawiezmian w budżecie Gminy Darłowo na 2019 
rok.Druk Nr 23/2019XIV 
 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawiezmian w budżecie Gminy Darłowo na 2019 rokstanowi 
załącznik nr 110 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
 
Pan wójt powiedział, że proponuje zmniejszyć wydatki o kwotę 668 382,21 zł z tytułu:  
1. Wykupu działek od nadleśnictwa, które nie wykorzystamy, a mieliśmy tak 

zarezerwowane 150 000 zł, które w tym roku nie będą zrealizowane, ponieważ jeszcze nie 
mamy dogranych spraw formalnych.  

2. odszkodowania za zajęcie działek w Dąbkach pod uice Piaskową 25 000 zł. 
3. obsługi długu ponieważ nie płacimy odsetek 20 000 zł.  
4. Będziemy przesuwać wynagrodzenia w Szkole Podstawowej w Starym Jarosławiu na 

świetlicę szkolną 12 300 zł. 
5. Dotacji dla szkół społecznych 10 000 zł. 
6. Tu musimy zmienić i dołożyć do zakupu defibrylatora dla sołectwa Wiekowice w 

związku z Grantem Sołeckim z usług 800 zł, 
7. przeciwdziałania alkoholizmowi 11 282,21 zł, 
8. Dożywiania 160 0000 zł. 
9. Konkursów międzyszkolnych, nauki pływania 35 000 zł, 
10. świadczeń społecznych 175 000 zł, 
11. z działalności sportowej 64 000 zł. 
Zwiększamy wydatki o kwotę 668 382,21 zł na: 
1. Dotację dla Spółki Wodnej 5 000 zł. 
2. Wynagrodzenia, świetlice i administracja, zakupy 303 000 zł. Niestety brakuje nam na 

wynagrodzenia na grudzień.  
3. Dla OSP 23 000 zł. 
4. Dotacje dla szkół społecznych i przedszkola innych gmin 35 000 zł. 
5. Budowę windy przyschodowej w Wiekowie Senior Plus 65 000 zł. To jest żeby odebrać 

budynek biblioteki nowopowstałej na piętrze w budynku w Wiekowie.  
6. Działalność sportową 13 000 zł. Dotyczy to między innymi utrzymania boisk.  
 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawiezmian w budżecie Gminy Darłowo na 2019 rokstanowi załącznik nr 111 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
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Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawiezmian w budżecie Gminy Darłowo na 
2019 rok: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła uchwałę w sprawiezmian w budżecie Gminy Darłowo na 2019 rok. 
 
/Uchwała Nr XIV.162.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawiezmian w budżecie Gminy Darłowo na 2019 
rokstanowi załącznik nr 112 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 

1. Realizacja procesu rewitalizacji w miejscowości Peciszewko. Nakłady wzrastają do kwoty 
1 705 000 zł, na 2020 rok 50 000 zł, a w 2021 roku będzie to kwota1 655 000 zł.  

Ad. 35. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Darłowo na lata 2019-2022.Druk Nr 24/2019XIV 
 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawiezmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Darłowo na 
lata 2019-2022stanowi załącznik nr 113 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo oddał głos pani Skarbnik w celu 
przedstawienia projektu uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
Pani Violetta Kolanek Skarbnik Gminy Darłowo powiedziała, że w ramach dokonanych 
zmian przychody nie uległy zmianie, rozchody nie uległy zmianie i dług nie uległ zmianie. Na 
chwilę obecną nasz dług wynosi 520 707,45 zł. Jest to pożyczka na wyprzedzające 
finansowanie, na które czekamy środki z PROW i wtedy spłacimy pożyczkę. Ponadto budżet 
zamyka się następującymi kwotami:  
Po stronie dochodów jest 60 380 019,36 zł. Po stronie wydatków jest 63 707 220,33 zł. 
Budżet zamyka się deficytem w kwocie 3 327 200,97 zł, który zostanie pokryty z nadwyżki 
oraz wolnych środków.  
Przede wszystkim zmiana WPF polega na zmianie przedsięwzięć, gdzie aktualizujemy trzy 
zadania, które będą realizowane, na które mamy dosyć duże dofinansowanie.  
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2. Realizacja procesu rewitalizacji w miejscowości Bukowo Morskie. Nakłady zwiększają 
się do kwoty 5 257 000 zł, w 2020 roku 41 000 zł, w 2021 roku 5 216 000 zł. Pani 
Skarbnik powiedziała, że tutaj będziemy mieć dofinansowanie około czterech milionów.  

3. Realizacja procesu rewitalizacji w miejscowości Drozdowo, gdzie to w całości 
realizujemy w 2020 roku zwiększamy do kwoty 767 500 zł.   

 
 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawiezmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Darłowo na lata 2019-
2022stanowi załącznik nr 114 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawiezmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Darłowo na lata 2019-2022: 
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych. 
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła uchwałę w sprawiezmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Darłowo 
na lata 2019-2022. 
 
/Uchwała Nr XIV.163.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawiezmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Darłowo na lata 2019-2022stanowi załącznik nr 115 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 

 

Ad. 36.  
Wolne wnioski i zapytania. 

 
Pan przewodniczący zapytał czy ktoś  Państwa chciałby zabrać głos w tym punkcie? 
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Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo powiedziała, że przed chwileczką dostała 
telefon i dlatego pyta co będzie z ludźmi, którzy sprzątają na wioskach? Ponieważ została 
powiadomiona telefonicznie, że pod górę do Cisowa po bokach leżą śmieci porozrzucane. Nie 
wie czy to ci państwo, którzy mają tam działki, czy pozamiejscowi, ale w połowie drogi na 
wjeździe na górkę leżą śmieci. kto to posprząta?  
 
Pan wójt powiedział, że za chwilę odda głos pani Kierownik GOPS w sprawie pracowników 
społeczno-użytecznych. Tych osób jest mało a są oni bardzo potrzebni. Nie wiadomo, czy 
Urząd Pracy będzie miał, a z drugiej strony mamy jak dbamy. Zwiększajmy tą świadomość na 
temat czystości, bo później jeżeli ktoś podrzuca śmieci, a musi to posprzątać gmina, to my 
jako mieszkańcy za to zapłacimy. Miejmy to z tyłu głowy. Przed nami jest dużo problemów 
dotyczących śmieci. Dobrze, że pani Sołtys tu reaguje i sprawa będzie w jakiś sposób 
załatwiona. Wójt powiedział, że z niepokojem obserwujemy to co się dzieje w polskim 
prawodawstwie dotyczącej zmiany ustawy śmieciowej, która daje możliwość wyłączenia 
pewnych podmiotów z tego systemu. Teraz obecnie mamy wszystkich,  czy to  są 
przedsiębiorcy, osoby fizyczne, nieruchomości mieszane, to zbiera poprzez gminą nasz zakład 
i mamy to pod kontrolą. Nowa ustawa daje możliwość wyłączenia z systemu i dobrowolność 
wzięcia operatora przez te podmioty prowadzące działalność gospodarczą. Będziemy to 
obserwować jak to inne samorządy robią. Wójt powiedział, że mu średnio się ten pomysł 
podoba, ponieważ wyłączając kogoś z tego systemu i nie mamy kontroli tego co tak naprawdę 
się z tymi śmieciami dzieje. Więc się obawia, że jeżeli będziemy dotykać w przyszłości w 
przyszłym roku – bo na pewno nadejdzie taki czas – sposobu systemu nie tylko ze względu na 
stawki, ale i ze względu na to, że musimy pewne uchwały dostosować do ustawy, będziemy 
obserwować czy warto wyłączyć przedsiębiorców z tego systemu dając im dowolność w 
szukaniu odbiorcy. Bo wiemy, wierząc we wszystkich, tak samo osoby prywatne, 
powinniśmy zgodnie z prawem wszystko oddawać, ale niestety obawia się, że tych śmieci 
będzie dużo, dużo więcej. Po tym wójt oddał głos pani Kierownik Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Darłowie w sprawie pracowników prac społeczno-użytecznych.  
 
Pani Anna Zatorska Kierownik GOPS powiedziała, że prace społeczno-użyteczne zakończyły 
się z dniem 23 października. Także już nie mamy pracowników. Pierwsze rozmowy z 
Urzędem pracy będą dopiero po nowym roku , chociaż z roku na rok po prostu dostajemy 
mniej dotacji. Zaczynaliśmy od 40 osób a w tamtym roku było tylko 10 osób. Muszą 
mieszkańcy dbać o teren przy swoich posesjach, bo nie ma ludzi do prac.  
 
Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo powiedziała, że jest porządek przy posesjach 
bo mieszkańcy dbają. Tu chodzi o to co jest przy drogach. Mówczyni powiedziała, że bardzo 
tego pilnuje, do tego stopnia, że nawet jak widzi, że ktoś coś wyrzuci, to zwraca uwagę. 
Chodzi o śmieci przy drogach. Coś z tym trzeba zrobić.  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że oczywiście takie sytuacja 
zgłaszamy i to będzie zgłoszone do referatu komunalnego. Część nad przystankami to masz 
GZUP ma obowiązek zbierania. Pewne miejsca publiczne są wykaszane przez GZUP, ale 



Strona 50 z 51 
 

pewnych rzeczy wandalizmu nie jesteśmy w stanie przewidzieć. Wójt powiedział, że ma 
prośbę, żeby takie sprawy zgłaszać do referatu komunalnego w urzędzie.  
 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział do pana sołtysa 
Sołectwa Wicie w sprawie wcześniej omawianej akcji, że można do tego zaangażować 
instytucje samorządowe, stowarzyszenia i fundacje. Pan przewodniczący powiedział, że jest 
akurat prezesem stowarzyszenia i akurat przystąpi chętnie do współpracy z panem.  
 
Pan Tomasz Urbański powiedział, że pozwolił sobie te ankiety teraz przez podawanie jeden 
drugiemu do podpisu. Ponadto przyszedł mu do głowy pomysł taki, że może przy wejściu do 
Urzędu pozostawi ankiety, aby mieszkańcy naszej gminy mieli taką możliwość poparcia. 
Mówca powiedział, że powiadomi całą miejscowość Wicie, czyli ponad osiemdziesiąt 
ośrodków, które tam działają. Natomiast może wybrałby się do Urzędu Miasta w Darłowie. 
Pan Tomasz Urbański zapytał co pan wójt o tym myśli.  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że nie odpowiada za miasto. Pan 
wójt powiedział, że myśli, że pracownicy Urzędu Morskiego dotarli już do Urzędu Miasta. U 
nas w Urzędzie można te ankiety pozostawić.  
 
Pan przewodniczący zapytał czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos.  
Nikt więcej głosu nie zabrał.  

 
Na tym punkt zakończono.  
Ad. 37.  
 
Zakończenie sesji. 
 

Wobec wyczerpania tematów ustalonego porządku obrad XIV Sesji Rady Gminy 
DarłowoVIII kadencji – Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął 
obrady o godzinie 1505 w dniu 19 listopada 2019 roku. 

 
Obradom przewodniczył: 
PrzewodniczącyRady Gminy Darłowo 

Sekretarz obrad

 
 

:  
Grzegorz Hejno 

Radny Rady Gminy Darłowo 
 
Wiesław Moskwa  
 
 
 

Iwona Kowalska  

Protokół sporządziła: 
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Kierownik Biura Rady 
 


